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Stimate domnule ministru,

În contextul creșterii prețurilor facturilor de gaze și energie ale românilor, singurele acțiuni
înaintate de Minister au fost compensarea și plafonarea, în timp ce investițiile în
infrastructura care ar fi putut ajuta România în criza actuală au fost amânate pe o perioadă
nedefinită.

În anul 2016, producătorul naţional de gaze Romgaz a semnat un contract pentru realizarea
unei noi centrale pentru producerea energiei electrice în cadrul termocentralei Iernut.

Printr-o postare a dvs. pe Facebook ați afirmat că „Voi veni în viitorul apropiat, în Guvern, cu
un proiect de Ordonanţă de Urgenţă pentru a debloca şi situaţia investiţiei de la Iernut! Da,
am venit cu soluţii şi o vom face şi pe viitor! Avem grijă de cetăţeni, dar totodată continuăm şi
investiţiile, pentru că doar aşa vom putea asigura securitatea energetică a României!”.

Termocentrala de la Iernut are, conform planurilor, o capacitate de producție de 430 MW.
Asta ar însemna aproape 2,5% din capacitatea de producție a României sau 1 treime din
capacitatea centralei nucleare de la Cernavodă. În plină criză a creșterii prețului la energie
orice sursă de producție internă ar fi generat, automat, un preț mai mic pentru consumatorii
finali. Ne aflăm în anul 2022, iar încă din 2020 se promite finalizarea investițiilor și darea în
funcționare a acestei termocentrale.

Totodată, ați anunțat că Fondul Proprietatea va lista cel puţin 15% din acţiunile companiei
de stat Hidroelectrica la Bursa de Valori Bucureşti. Hidroelectrica produce aproape 30% din
electricitatea României, cu energie verde furnizată de 200 de hidrocentrale.

Având în vedere problematica expusă, vă adresez următoarele întrebări:

1. Când se va finaliza investiția de la Iernut?
2. În ce stadiu este proiectul OUG care ar debloca situația investiției de la Iernut?
3. Care sunt măsurile prevăzute de Minister pentru îndeplinirea obiectivului din PNRR?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.
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Solicit răspuns scris și pe email la adresa silvia.dinica@senat.ro.
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